

Press Release

Communication Unit of the Congress of Local and Regional Authorities

Ref:718b06

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Interreligious dialogue: what can local authorities do to promote it?

Strasbourg, 21.11.2006 – The Culture and Education Committee of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities is organising a conference on "Local Authorities and Religions: Strategies to consolidate interreligious dialogue", to be held in Montchanin, (France), on 23 and 24 November.

The conference will bring together scholars and researchers involved in fostering intercultural and interfaith dialogue, representatives of international organisations and religious NGOs. The discussions will focus on the role of local and regional authorities in developing interreligious dialogue and on the exchange of good practices, including reflections on the French model of laicity and on the construction of mosques in Europe, training of clergy, teaching religious faith in school, and financing places of worship.

At the end of the conference the participants will meet with the ecumenical community of Taizé and have an exchange of views with Brother Alois, Prior of the community.

Dialogue interreligieux : Quel peut être le rôle des autorités locales dans sa promotion ?

Strasbourg, 21.11.2006 – La commission Culture et Education du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe organise une conférence sur « Pouvoirs locaux et religions : quelles stratégies pour consolider le dialogue interreligieux ? », qui se tiendra à Montchanin, (France), les 23 et 24 novembre.

La Conférence rassemblera des universitaires et chercheurs impliqués dans la promotion du dialogue interculturel et interreligieux, des représentants d'organisations internationales et d'organisations religieuses. Les discussions porteront sur le rôle des autorités locales et régionales dans le développement du dialogue interreligieux et l'échange de bonnes pratiques, ainsi que sur la réflexion sur le modèle de laïcité français et la construction de mosquées en Europe, la formation du clergé, l'enseignement du fait religieux, et le financement des lieux de culte.

A l'issue de la Conférence, les participants rencontreront la communauté œcuménique de Taizé et s'entretiendront avec frère Alois, prier de la communauté.